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Energipolitisk Udvalg har i brev af 30. november 2010 stillet mig følgende spørgsmål 
54 alm. del, stillet efter ønske fra Ole Hækkerup (S), som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål 54:
”Kan ministeren oplyse, hvordan markedet fordeler sig mellem de danske halmleve-
randører i dag?”

Svar:

Der er tale om kommercielt fortrolige oplysninger, og jeg har derfor ingen oplysninger 
om, hvordan markedet fordeler sig mellem de danske halmleverandører i dag. Jeg 
kan dog oplyse, at markedet er forskelligartet, alt efter om det er halm til lokale var-
meværker eller til de store centrale kraftvarmeværker, der er tale om. Til de lokale 
varmeværker er det meget ofte lokale leverandørforeninger, bestående af en gruppe 
af lokale landmænd, som står for levering af halmen til værket. 

Til de store centrale kraftvarmeværker indkøbes halmen via udbudsrunder, hvor der 
både er enkeltleverandører, som sælger eget halm, og leverandørforeninger (han-
delsselskaber), som indkøber halm fra mange landmænd og byder ind med større 
mængder til værkerne. 

Fordelingen mellem halmleverandørerne ændrer sig hvert år. Generelt er der dog en 
tendens til, at leverandørerne i Vestdanmark er større end leverandørerne i Østdan-
mark, men at dette forhold i høj grad skyldes, at det i Vestdanmark primært er leve-
randørforeninger (handelsselskaber), der leverer halmen til værkerne, mens det i 
Østdanmark mere er de enkelte landmænd.

Med venlig hilsen

Lykke Friis
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